
Rada Gminy Białośliwie 

Radni 

Protokół nr IV.2024 

IV Sesja w dniu 26 czerwca 2024  

Obrady rozpoczęto 26 czerwca 2024 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 17:50 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Janusz Betański 

2. Krystyna Brągiel 

3. Mirosław Burzyński 

4. Tomasz Furman 

5. Mateusz Kabatek 

6. Maria Kozak 

7. Teresa Rożniatowska-Gwizdowska 

8. Agnieszka Rybak 

9. Rafał Ryś 

10. Krzysztof Sonnenberg 

11. Piotr Strojek 

12. Joanna Suska 

13. Rafał Szweda 

14. Dawid Tatera 

15. Ryszard Wolny 

1. Otwarcie posiedzenia. 

 

IV sesję Rady Gminy Białośliwie otworzył i przewodniczył temu posiedzeniu Przewodniczący 

Pan Dawid Tatera 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych, na 15-stu ustawowego składu  



w związku z tym posiedzenie jest prawomocne. 

Następnie Przewodniczący powitał wszystkich obecnych: radnych, Wójta Panią Ilonę 

Zwierzykowską oraz pozostałe osoby uczestniczące w posiedzeniu.  

Po czym poinformował, że obrady Rady Gminy Białośliwie są rejestrowane za pomocą 

urządzeń nagrywających dźwięk i obraz. Klauzula informacyjna dotycząca przetwarzania 

danych osób uczestniczących w obradach jest zamieszczona na drzwiach sali obrad.   

W związku z tym zaznaczył, że każda osoba zainteresowana udziałem w obradach sesji Rady 

Gminy Białośliwie powinna zapoznać się z treścią tej informacji.  

Ponadto poprosił o zachowanie przepisów dotyczących ochrony danych osobowych podczas 

wypowiedzi i prezentacji. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący poinformował, że porządek obrad został  radnym doręczony elektronicznie  

w aplikacji e Sesja oraz podany do wiadomości na stronie BIP gminy oraz na tablicach ogłoszeń 

na terenie gminy.  

Zapytał czy ktoś z Państwa radnych chce złożyć wniosek o uzupełnienie lub zmianę porządku 

obrad? Po czym złożył  wniosek formalny o zmianę porządku obrad polegający na dodaniu 

następujących punktów do porządku obrad: 

PUNKT 6 „Wystąpienie zaproszonych gości” 

PUNKT 16 "OŚWIADCZENIE NR 1 RADY GMINY BIAŁOŚLIWIE zawierające stanowisko 

w sprawie odwołania obchodów ,,Dni Białośliwia” w 2024 roku.” 

Głosowano wniosek w sprawie: 

zmiana porządku obrad polegającą na dodaniu punktów do porządku obrad: punkt 6 

Wystąpienie zaproszonych gości, punkt 16 Oświadczenie nr 1 zawierające stanowisko  

w sprawie odwołania obchodów ,,Dni Białośliwia” w 2024 roku 

Wyniki głosowania 



ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, 

Maria Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof 

Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

Następnie przedstawił nowy porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołów z trzech ostatnich sesji. 

5. Powołanie sekretarza obrad. 

6. Wystąpienie zaproszonych gości. 

7. Debata nad Raportem o stanie Gminy Białośliwie za rok 2023. 

8. Uchwała w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy Białośliwie za rok 2023. 

9. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu gminy Białośliwie za rok 2023. 

10. Uchwała w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Białośliwie. 

11. Uchwała w sprawie zmiany budżetu gminy na 2024 r. 

12. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Białośliwie na lata 2024-2030. 

13. Uchwała w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania 

spłaty lub rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny 

przypadających gminie Białośliwie oraz jej jednostkom organizacyjnym, warunków 

dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga będzie stanowić pomoc 

publiczną oraz wskazania organów uprawnionych do udzielania tych ulg. 

14. Uchwała w sprawie określenia zasad i trybu postępowania przy udzielaniu dotacji z budżetu 

Gminy Białośliwie na realizację przedsięwzięć z zakresu ochrony środowiska i gospodarki 

wodnej, kryteriów wyboru inwestycji do dofinansowania i sposobu jej rozliczania. 

15. Uchwała w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie  

z wychowania przedszkolnego przez dzieci objęte wychowaniem przedszkolnym  



w Samorządowym Przedszkolu w Białośliwiu „Mali Odkrywcy” prowadzonym przez Gminę 

Białośliwie. 

16. "OŚWIADCZENIE NR 1 RADY GMINY BIAŁOŚLIWIE zawierające stanowisko  

w sprawie odwołania obchodów ,,Dni Białośliwia” w 2024 roku.” 

17. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania uchwał 

Rady. 

18. Informacja Przewodniczącego i radnych o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

19. Wolne głosy i informacje. 

20. Zakończenie obrad. 

4. Przyjęcie protokołów z trzech ostatnich sesji. 

Przewodniczący poinformował, że do protokołu I sesji z dnia 7 maja 2024 r. nie wpłynęła żadna 

uwaga. Po zapoznaniu się z protokołem I Sesji stwierdzam, że odzwierciedla on przebieg Sesji 

i zarekomendował przyjęcie bez odczytania. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu I sesji 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, 

Maria Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof 

Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

Protokół 1 sesji Rady Gminy Białośliwie z dnia 7 maja 2024 r. został przyjęty jednogłośnie. 

Następnie poprosił sekretarza obrad II Sesji Radnego Pana Janusza Betańskiego  

o przedstawienie wniosku w sprawie protokołu II sesji. Zapoznał się z protokołem Sesji, 



stwierdził, że odzwierciedla on przebieg sesji i zarekomendował o jego przyjęcie bez 

odczytania. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu II sesji 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, 

Maria Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof 

Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

Protokół II sesji Rady Gminy Białośliwie z dnia 16 maja 2024 r. został przyjęty 

jednogłośnie. 

Przewodniczący poprosił sekretarza obrad III Sesji Radną Panią Krystynę Brągiel  

o przedstawienie wniosku w sprawie protokołu III sesji. Radna zapoznała się z protokołem 

sesji. Stwierdziła, że wiernie odzwierciedla on przebieg sesji i zarekomendowała o jego 

przyjęcie bez odczytania. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu III sesji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 



Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, 

Maria Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof 

Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

 

Protokół III sesji Rady Gminy Białośliwie z dnia 3 czerwca 2024 r. został przyjęty 

jednogłośnie. 

5. Powołanie sekretarza obrad. 

Przewodniczący poinformował, że zgodnie z przyjętą zasadą funkcję sekretarza obrad 

dzisiejszej sesji pełni radny PAN MIROSŁAW BURZYŃSKI. 

6. Wystąpienie zaproszonych gości. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś z zaproszonych gości chce zabrać głos. Nie było chętnych do 

zabrania głosu.  

7. Debata nad Raportem o stanie Gminy Białośliwie za rok 2023. 

Przewodniczący oznajmił, że zgodnie z art. 28aa ustawy z dnia 8 marca 1990 roku  

o samorządzie gminnym Wójt co roku do dnia 31 maja przedstawia radzie gminy raport o stanie 

gminy. Raport obejmuje podsumowanie działalności wójta w roku poprzednim,  

w szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał rady gminy i budżetu 

obywatelskiego. Wójt Gminy Białośliwie Raport o stanie gminy Białośliwie za rok 2023 

przedłożył Radzie w dniu 29 kwietnia 2024 r. Raport został przekazany radnym, został 

opublikowany na stronach internetowych gminy. W ten to sposób Raport został przedstawiony 

pod debatę radnym gminy i mieszkańcom. Ponadto poinformował, że w debacie nad raportem 

o stanie gminy oprócz radnych głos mogą zabierać mieszkańcy gminy po uprzednim pisemnym 

zgłoszeniu, popartym co najmniej podpisami 20 osób, złożonym do Przewodniczącego Rady 

najpóźniej w dniu poprzedzającym dzień, na który zwołana została sesja. Stwierdził, że  

w wyznaczonym dla mieszkańców terminie (do dnia 25.06.2024 r. godz. 15:00 ) nie wpłynęło 

żadne pisemne zgłoszenie. Nadmienił, że Raport o Stanie Gminy omówiono  

i poddano szczegółowej analizie na posiedzeniach Komisji Połączonych Rady w dniu 24 

czerwca 2024 r. Na Posiedzeniu Komisji Połączonej wyznaczono Radnego Pana Ryszarda 

Wolnego aby przedstawił wspólną Opinię Komisji Połączonej. 



Radny Pan Ryszard Wolny powiedział, że  Raport został bardzo szczegółowo omówiony. 

Pytania, spostrzeżenia radnych jak i uwagi dotyczące tego co nie zostało uwzględnione  

w Raporcie zostały przyjęte do protokołu przez Panią Wice Wójt Panią Marlenę Hajman. Na 

posiedzeniu byli obecni: Wójt Gminy, Skarbnik Gminy. Zawnioskował o wotum zaufania dla 

Wójta.  

Przewodniczący zapytał czy w temacie Raportu ktoś z Pań, Panów Radnych chciałby zabrać 

głos? Nie było chętnych do zabrania głosu. 

Komunikat Przewodniczącego Rady Gminy Białośliwie dot. przedstawienia przez Wójta 

Gminy Białośliwie „ Raportu o stanie Gminy Białośliwie za rok 2023” i zgłaszania się 

mieszkańców do udziału w debacie nad raportem stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 

protokołu.  

Raport o stanie Gminy Białośliwie za rok 2023 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

8. Uchwała w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy Białośliwie za rok 2023. 

 

Przewodniczący zaznaczył, że związku z zakończeniem debaty nad Raportem o stanie gminy 

Białośliwie za 2023 r. zgodnie z art. 28aa ust. 9 ustawy o samorządzie gminnym Rada 

przeprowadza głosowanie nad udzieleniem Wójtowi wotum zaufania. Uchwałę w tym 

przedmiocie rada gminy podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady 

gminy. Następnie przedstawił projekt uchwały w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy 

Białośliwie. Przystąpili do głosowania nad projektem uchwały Rady Gminy Białośliwie  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy Białośliwie za rok 2023. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 



Krystyna Brągiel, Mateusz Kabatek, Maria Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, 

Agnieszka Rybak, Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid 

Tatera, Ryszard Wolny 

PRZECIW (1) 

Rafał Ryś 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Janusz Betański, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman 

Uchwała nr IV.9.2024  w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy Białośliwie za rok 2023 

została podjęta. Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

9. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu gminy Białośliwie za rok 2023. 

Przewodniczący Pan Dawid Tatera  poinformował, że zgodnie z art. 271 ust. 1 ustawy z dnia 

27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych Rada Gminy rozpatruje sprawozdanie  

z wykonania budżetu gminy w terminie do 30 czerwca roku następnego po roku 

sprawozdawczym i podejmuje uchwałę w sprawie absolutorium dla organu wykonawczego – 

Wójta Gminy. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2023 rok zostało przez Wójta 

Gminy przedłożone w dniu 29.03.2024 r. Radzie Gminy Białośliwie i przekazane do 

Regionalnej Izby Obrachunkowej. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2023 r.  

i sprawozdanie finansowe oraz informacja o stanie mienia zostały radnym doręczone  

w aplikacji e Sesja oraz opublikowane na stronie BIP gminy. Nadmienił, że sprawozdania 

omówiono i poddano szczegółowej analizie na posiedzeniach Komisji Rady w dniach 24 i 25 

czerwca 2024 r. Komisje zapoznały się również z Uchwałą Składu Orzekającego RIO  

w Poznaniu Nr SO- 14/0954/79/2024 - z dnia 11 kwietnia 2024 r. w sprawie opinii  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Białośliwie za rok 2023 wraz z informacja  

o stanie mienia jednostki i objaśnieniami. Poprosił Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej  

o przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej. Odczytała  

Przedstawił Wysokiej Radzie przedstawiam do omówienia wymienione sprawozdania. Plan 

dochodów budżetowych wynosił 29.904.302,76 zł, został wykonany w kwocie 29.850.188,17 



zł, tj. 99,82% planu, z tego: - dochody bieżące – zrealizowano w kwocie 24.586.990,33 zł, tj. 

99,76% planu, - dochody majątkowe – zrealizowano w kwocie 5.263.197,84 zł, tj. 100,12% 

planu, w tym: dochody ze sprzedaży majątku – zrealizowano w kwocie 181.550,73 zł, tj. 

103,64% planu. 

Plan wydatków budżetowych wynosił 34.372.709,79 zł, został wykonany w kwocie 

33.171.735,21 zł, tj. 96,51% planu, z tego: - wydatki bieżące – zrealizowano w kwocie 

24.260.491,08 zł, tj. 96,93% planu, - wydatki majątkowe – zrealizowano w kwocie 

8.911.244,13 zł, tj. 95,36% planu 

Planowane rozchody budżetu gminy w kwocie 2.776.159 zł zostały wykonane w kwocie 

1.000.000 zł, z tego: planowane rozchody budżetu z tytułu lokat stanowią kwotę 1.776.159 zł, 

natomiast kwotę 1.000.000 zł stanowi spłata rat kredytów długoterminowych oraz pożyczki 

długoterminowej. 

Przedstawił (odczytał) opinię Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu, wyrażoną w Uchwale Nr SO- 14/0954/79/2024 z dnia 11 kwietnia 2024 r.  

w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Białośliwie za rok 2023 wraz  

z informacją o stanie mienia jednostki i objaśnieniami. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Rafał Ryś poinformował o zaległych fakturach Gminnego Ośrodka Kultury, które do dnia 

dzisiejszego spływają do Urzędu. Zapytał czy to zobowiązanie jest uwzględnione w Raporcie 

czy go nie ma? Zostawił to jako pytanie otwarte dla radnych.  

Przewodniczący zadał pytanie Pani Skarbnik ile korekt do sprawozdania finansowego było 

złożonych do Regionalnej Izby Obrachunkowej? Odpowiedziała, że żadna. 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Następnie odczytał projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Białośliwie za rok 2023. 

 

Wyniki głosowania 



ZA: 8, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Krystyna Brągiel, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, 

Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

 

PRZECIW (1) 

Rafał Ryś 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Janusz Betański, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria Kozak, 

Agnieszka Rybak 

Uchwała nr IV.10.2024  w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Białośliwie za rok 2023 została podjęta. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Białośliwie za rok 2023 stanowi załącznik nr 7 do 

niniejszego protokołu. 

10. Uchwała w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Białośliwie. 

Przewodniczący nadmienił, że proces udzielenia absolutorium rozpoczyna Komisja Rewizyjna 

Rady Gminy, która zgodnie z art. 18a ust. 3 ustawy samorządowej opiniuje wykonanie budżetu 

i występuje z wnioskiem w sprawie absolutorium do 30 maja następującego po roku 

budżetowym. Uchwałę w sprawie wykonania budżetu gminy za rok 2023 z wnioskiem  

w sprawie absolutorium dla Wójta za rok 2023 Komisja Rewizyjna przedłożyła 

Przewodniczącemu Rady w dniu 31 maja 2024r. Po czym Uchwała Komisji Rewizyjnej została 

przekazana do Regionalnej Izby Obrachunkowej celem zaopiniowania. Poprosił 

Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej o przedstawienie stanowiska Komisji w sprawie 

wykonania budżetu gminy za rok 2023 z wnioskiem w sprawie absolutorium. Radna Pani 

Krystyna Brągiel dodała, że protokół jest jako załącznik do opracowania wniosku Komisji 



Rewizyjnej. Radny Pan Ryszard Wolny powiedział, żeby nie oczekiwać odrębnej uchwały. 

Opinia została przedstawiona w poprzednim punkcie.  

Poinformował, że w dniu 11 czerwca 2024 r. r. uchwałą nr SO-14/0955/218/2024 Skład 

Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyraził opinie pozytywną o wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Białośliwie o udzielenie Wójtowi Gminy Białośliwie 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2023 r. Odczytał projekt uchwały. 

Radny Pan Rafał Ryś powiedział, że zostali postawieni pod ścianą. Jest to dziwna sytuacja, bo 

udzielamy absolutorium nowemu Wójtowi w oparciu o sprawozdania, Raport poprzedniego 

Wójta.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Białośliwie..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Tomasz Furman, Maria Kozak, Teresa Rożniatowska-

Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał 

Szweda, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Mirosław Burzyński, Mateusz Kabatek, Rafał Ryś 

Uchwała nr IV.11.2024  w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Białośliwie 

została podjęta.  

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

11. Uchwała w sprawie zmiany budżetu gminy na 2024 r. 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym 



posiedzeniu Komisji w dniu 24.06.2024 r. Otworzył dyskusję, poprosił Panią Skarbnik  

o omówienie proponowanych zmian budżetu gminy na 2024 r. 

Radny Pan Rafał Ryś ma zastrzeżenia do zmian w rozdz.60020 – Funkcjonowanie przystanków 

komunikacyjnych zwiększa się plan wydatków o kwotę 10.885,50 zł celem zabezpieczenia 

środków na zakup wiaty przystankowej do m. Krostkowo (9.409,50 zł) wraz z usługą 

demontażu i utylizacją zniszczonej wiaty oraz naprawą podłoża (1.476 zł). Zgłosił wniosek 

formalny. Jego zdanie jest takie, że wiata powinna zostać naprawiona i użytkowana.. Po 

wyjaśnieniach Pani Wójt wniosek został wycofany.  

Radny Pan Mateusz Kabatek dodał, że całość kwoty zostanie pokryta przez ubezpieczyciela.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2024 r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, 

Maria Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof 

Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

 

Uchwała nr IV.12.2024  w sprawie zmiany budżetu gminy na 2024 r. została podjęta.  

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

12. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na 

lata 2024-2030. 



Przewodniczący zaznaczył, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji w dniu 24.06.2024 r. Otworzył dyskusję, poprosił Panią Skarbnik  

o omówienie proponowanych zmian. Nie było chętnych do zabrania głosu.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na 

lata 2024-2030. 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, 

Maria Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof 

Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

 

Uchwała nr IV.13.2024 zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na lata 

2024-2030  została podjęta.  

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

13. Uchwała w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, 

odraczania spłaty lub rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny przypadających gminie Białośliwie oraz jej jednostkom organizacyjnym, 

warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga będzie 

stanowić pomoc publiczną oraz wskazania organów uprawnionych do udzielania tych ulg. 

 



Przewodniczący zaznaczył, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji w dniu 24.06.2024 r. Otworzył dyskusję, nie było chętnych do zabrania 

głosu.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, 

odraczania spłaty lub rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny przypadających gminie Białośliwie oraz jej jednostkom organizacyjnym, 

warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga będzie stanowić 

pomoc publiczną oraz wskazania organów uprawnionych do udzielania tych ulg..  

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, 

Maria Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof 

Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

 

Uchwała nr IV.14.2024 w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, 

odraczania spłaty lub rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny przypadających gminie Białośliwie oraz jej jednostkom organizacyjnym, 

warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga będzie stanowić 

pomoc publiczną oraz wskazania organów uprawnionych do udzielania tych ulg została 

podjęta.  

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 



14. Uchwała w sprawie określenia zasad i trybu postępowania przy udzielaniu dotacji  

z budżetu Gminy Białośliwie na realizację przedsięwzięć z zakresu ochrony środowiska  

i gospodarki wodnej, kryteriów wyboru inwestycji do dofinansowania i sposobu jej 

rozliczania. 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji w dniu 24.06.2024 r. Otworzył dyskusję. 

Radny Pan Mirosław Burzyński poprosił o przedstawienie projektu uchwały. Na Komisjach 

odbyła się dyskusja na ten temat, ale mieszkańcy nie mają w tym temacie wiedzy. Pani Wójt 

dokonała wyjaśnień w przedmiotowej uchwale. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie określenia zasad i trybu postępowania przy udzielaniu dotacji  

z budżetu Gminy Białośliwie na realizację przedsięwzięć z zakresu ochrony środowiska  

i gospodarki wodnej, kryteriów wyboru inwestycji do dofinansowania i sposobu jej rozliczania. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, 

Maria Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof 

Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

 

Uchwała nr IV.15.2024 w sprawie określenia zasad i trybu postępowania przy udzielaniu 

dotacji z budżetu Gminy Białośliwie na realizację przedsięwzięć z zakresu ochrony środowiska 

i gospodarki wodnej, kryteriów wyboru inwestycji do dofinansowania i sposobu jej rozliczania. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 



15. Uchwała w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego przez dzieci objęte wychowaniem przedszkolnym w Samorządowym 

Przedszkolu w Białośliwiu „Mali Odkrywcy” prowadzonym przez Gminę Białośliwie. 

 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji w dniu 24.06.2024 r. Otworzył dyskusję. 

Radny Pan Rafał Ryś zaznaczył, że jest to zmiana kwoty, która wynosi 1,44 zł za 

ponadwymiarowe godziny. Pani Wójt dopowiedziała, że jest to maksymalna stawka 

wynikająca z Obwieszczenia Ministra.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego przez dzieci objęte wychowaniem przedszkolnym w Samorządowym 

Przedszkolu w Białośliwiu „Mali Odkrywcy” prowadzonym przez Gminę Białośliwie. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, 

Maria Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof 

Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

 

 

Uchwała nr IV.16.2024 w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego przez dzieci objęte wychowaniem przedszkolnym w Samorządowym 

Przedszkolu w Białośliwiu „Mali Odkrywcy” prowadzonym przez Gminę Białośliwie została 

podjęta.  



Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

16. Oświadczenie nr 1 Rady Gminy Białośliwie zawierające stanowisko w sprawie 

odwołania obchodów "Dni Białośliwia" w 2024 roku. 

Projekt oświadczenia Państwo radni otrzymali w dniu 24 czerwca br., był przedstawiony  

i analizowany na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 25.06.2024 r.  Nie było chętnych do 

zabrania głosu, wobec tego Przewodniczący odczytał Oświadczenie nr 1.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia Oświadczenia nr 1 Rady Gminy Białośliwie zawierające stanowisko w sprawie 

odwołania obchodów "Dni Białośliwia" w 2024 roku 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne:ZA (14) 

 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, 

Maria Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Piotr Strojek, 

Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

PRZECIW (1) 

Krzysztof Sonnenberg 

Oświadczenie numer 1 zostało podjęte 14 głosami „za”. 

Oświadczenie nr 1 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  

17. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady. 



Sprawozdanie z działalności Wójta oraz sprawozdanie z wykonania uchwał radni otrzymali 

drogą elektroniczną przed sesją. Zapytał czy ktoś z Państwa radnych chce zabrać głos w sprawie 

sprawozdań ? 

Pani Wójt odczytała Sprawozdanie ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym. Na 

zadawane pytania udzielała odp. 

Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania uchwał 

Rady stanowią załącznik nr 15 i 16-17  do protokołu. 

18. Informacja Przewodniczącego i radnych o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Informacja została przesłana elektronicznie w materiałach sesyjnych. Przewodniczący Zapytał 

czy ktoś z radnych chce złożyć krótką informację z podejmowanych przez siebie działań? 

Radny Pan Ryszard Wolny przedstawił krótką informację z działania Lokalnej Grupy 

Działania. Po szczegółowych sprawozdaniach Pani Wójt i Przewodniczącego powiedział, że 

uczestniczył w wielu spotkaniach. Co do Lokalnej Grupy Działania trwają nadal przygotowania 

do podjęcia decyzji za zgodą Urzędu Marszałkowskiego o naborach nie wcześniej niż od 

miesiąca września. Odbyło się posiedzenie zarządu poszerzone o Wójtów, Burmistrzów w celu 

wystosowania stosownej uchwały do Walnego Zgromadzenia.. Zaprosił na Sołtysówkę na 

Krajnie, która odbędzie się w Trzeboniu o godz. 13. Z Radną Panią Marią Kozak i Radną Panią 

Joanna Suska uczestniczyli w Komisji Stypendialnej.  

Radny Pan Rafał Ryś kontaktował się z Zarządem Dróg Wojewódzkich w Złotowie odnośnie 

likwidacji przejścia dla pieszych bezpośrednio za przejazdem kolejowym.  

Radny Mirosław Burzyński poprosił Przewodniczącego, aby przypomniał w jakie dni i w jakich 

godzinach pełni dyżury w urzędzie. Odpowiedział, że w każdy poniedziałek od godziny 14:30.  

 

Informacja Przewodniczącego stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

19. Wolne głosy i informacje 

Radny Pan Mirosław Burzyński poprosił na zebraniu wiejskim, aby skontaktował się ktoś  

z zarządcą drogi wojewódzkiej 190 czy da radę namalować pasy przy posesji nr 36 na ul. 4go 

Stycznia w Białośliwiu ? Następnie czy szłoby przesunąć znak w miejscowości Białośliwie do 



samego początku, czyli posesji nr 38, ponieważ mieszkańcy twierdzą, że jeżdżą auta z dużą 

prędkością? jak również doświetlenie wszystkich przejść dla pieszych. Zamontowanie jeszcze 

jednej kamery na sali sesyjnej. Przewodniczący odpowiedział w dwóch powyższych sprawach. 

W kwestii oświetlenia przejść dla pieszych ul. Podgórna i 4 Stycznia złożył z zeszłym tygodniu 

Interpelację do Pani Wójt. W sprawie kamery, jest plan zakupić ją.  W okresie wakacji sala 

zostanie przygotowana w taki sposób, aby również Pani Wójt, Skarbnik, Zastępca Wójta byli 

widoczni.  

Radny Rafał Ryś poprosił, żeby Pani Wójt przedstawiła plan półkolonii. Planowane terminy 

półkolonii to 15-20 lipca oraz 5-10 sierpnia. 19.07 i 09.08 kolonia rozpocznie się  

w późniejszych godzinach, bo planowana była nocka. Miejsca są już obsadzone, było bardzo 

duże zainteresowanie. 50 dzieci w lipcu i 50 w sierpniu. Być może w przyszłości będzie 

możliwość zorganizowania większych turnusów. Uważa, że taka współpraca z Panią 

Kierownik GOPS daje możliwość skorzystania z tego wypoczynku i atrakcji przez większą 

grupę dzieci. Jeżeli chodzi o wcześniejsze pytania radnego Pana Mirosława Burzyńskiego to 

odbyła spotkanie z Kierownikiem Rejonu Dróg Wlkp. Już wtedy poinformował, że dokonano 

zmian w planie organizacji ruchu i to przejście jest zaplanowane do likwidacji. Jeżeli chodzi  

o doświetlenie, likwidację barier architektonicznych min. wysokich krawężników, które 

utrudniają przemieszczanie się poruszanie po chodnikach to będzie wystosowane stosowne 

pismo. Jeśli chodzi o przestawienie znaku, to musi zrobić rozpoznanie czy jest to prawnie 

możliwe, czy nie ma innych wytycznych w tym zakresie.  

Radny Pan Ryszard Wolny dał swoje spostrzeżenia odnośnie drogi 190. Nie tyczą się tylko 

odcinka Białośliwia. Ma być kontynuowane budowa drogi Krajenka, w stronę Szamocina. Był 

zaplanowany pewien odcinek i nie wiadomo jaki jest dalszy postęp.  Jest zrobiona 

dokumentacja do skrzyżowania z drogą S10. Ścieżka rowerowa po jego interwencji  

i pracowników urzędu. Miały być budowane dwie zatoczki autobusowe w Pobórce Małej  

i w dalszym ciągu ich nie ma. Trudno powiedzieć co dalej. W poprzedniej kadencji Pani 

Mirosława Rutkowska-Krupka była na każdej prawie sesji i przekazywała na bieżąco wiele 

informacji.  Jeśli  występują problem, to należy wysłać zaproszenie. Przewodniczący 

przychylił się do wniosku radnego. Na kolejną sesję zostaną zaproszeni stosowni goście.  

Radna Teresa Rożniatowska-Gwizdowska zadała pytanie odnośnie tabliczki w zakresie 

numeracji domów. Z tego co wie została już zakupiona, w poniedziałek nie była jeszcze 

zamontowana.  



Radny Pan Tomasz Furman zaznaczył, że podczas komisji połączonej wyszły jakieś 

komplikacje odnośnie oświetlenia, wymiany opraw i wstawienia nowych słupów. Zapytał czy 

coś wiadomo w tej kwestii? Pani Wójt odpowiedziała, że jest przewidziane dofinansowanie, 

ale są wątpliwości w zakresie organów nadzoru i urzędu. Aby dokonać wymiany muszą  

wykonać inwestycję na nie swoim mieniu. Na to nie zezwala prawo. Wchodzą w grę umowy 

dzierżawy. Nie wie czy będzie mowa o oszczędnościach i możliwościach wybudowania 

nowego oświetlenia na istniejących słupach. Większość samorządów nie przystępuje do tych 

działań. Jest około 400 słupów stanowiących własność zakładu energetycznego. Radny 

odpowiedział, że źle sformułował pytanie. Chodziło mu o to czy dokumentacja odnalazła się? 

Pani Wójt odp., że dokumentacja odnalazła się w wersji elektronicznej. Tak jak wspomniała 

była mowa o 400 słupach dot. wymiany. Inwestycja jest zagrożona. Nie wie czy to będzie 

opłacalne. Czy organy nadzoru nie zakwestionują tego typu wydatków.  

Radny Pan Rafał Ryś odpowiedział radnemu, że już dwie kadencje temu były już przymiarki. 

Okazało się, że zysk, brałaby energetyka. Gmina zarabiałaby na wymianie tego oświetlenia.. 

Rada będzie musiała od początku wszystko przeanalizować i przeliczyć.  

Radna Pani Teresa Rożniatowska - Gwizdowska skorygowała, że nie chodzi o tabliczkę  

w Jańczynie tylko w Wymysłowie. Na ul.  Lecha i 4go Stycznia jest bardzo wysoki krawężnik, 

który powoduje utrudnienia w ruchu szczególnie osobom z trudnościami poruszania się.  Pani 

Wójt wspomniała o barierach architektonicznych. Zostanie to również uwzględnione  

w piśmie do przedstawicieli dróg woj. 

Radny Pan Ryszard Wolny powrócił do tematu oświetlenia. Okazało się, że dokumentacja 

znalazła się w wersji elektronicznej. Zadał pytanie w jakim zakresie dokumentacja i do jakiego 

etapu? Był podział na trzy etapy oświetlenia.  Nie oczekuje dzisiaj odpowiedzi. Pani Wójt odp., 

że nie potrafi udzielić odpowiedzi na to pytanie.  

20. Zakończenie obrad. 

Porządek obrad został wyczerpany. Dziękuję wszystkim za udział w posiedzeniu. Zamknął IV 

sesję Rady Gminy Białośliwie 

 

 

 



                                                                                                 Przewodniczący 

                                                                                                Rady Gminy Białośliwie 

                                                                                                   Dawid Tatera 

  

 

Przygotowała: Agnieszka Maternowska 

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


